
Zápis ze zasedání Vědecké rady FŽP UJEP v Ústí n.L. 
 
Datum: 2007-31-10 
 
Účastníci jednání: prof. Hrabánková, prof. Hřebíček, prof. Vráblíková, prof. Kula, doc. Anděl, 
doc. Blažková, doc. Halounová, doc. Loučka, doc. Ritschelová, doc. Slavík, doc. Janoš, Ing. 
Brůna, Dr. Richter, Ing. Pondělíček, Ing. Zahálka 
Omluveni:  doc. Braniš, prof. Vyskot, prof. Šoch  
 
Hosté: Dr. Dolanský,  Dr. Vosátka  
 
Program jednání: 
1. Zahájení jednání a představení členů vědecké rady 
2.Projednání  žádostí o rozšíření akreditace studijních n.- Mgr. oborů 
3. Příprava státních závěrečných zkoušek  
4. Různé 
 
1.Zahájení jednání 
 
Děkan FŽP Dr. Richter přivítal a představil členy na prvním jednání nově ustavené VR FŽP. 
Informoval je o programu jednání; program jednání byl schválen. Projednávané materiály 
obdržela VR předem v elektronické podobě. 
 
2. Projednání  žádostí o rozšíření akreditace studijních navazujících Mgr.  oborů: 
 
První kolo projednávání proběhlo na předcházejícím jednání původní VR FŽP 5/4/2007. V 
následujících diskusích opakovaně zaznělo, že FŽP potřebuje další navazující Mgr. studijní 
obory, což zvýší zájem kvalitních uchazečů i o Bc. studium. 
   
2.1. Rozšíření st. programu “Ekologie a ochrana prostředí“ o n-Mgr. obor „Revitalizace 
krajiny“  bylo projednáno a schváleno na posledním jednání VR 5/4/2007. Nová VR obdržela k 
informaci stručný přehled studijního oboru, který představil děkan. Pro podporu žádosti byla 
získána písemná stanoviska MŽP a KÚ v Ústí n.L. Žádost bude odeslána do konce roku AK. 
 
2.2. Rozšíření st. programu “Ekologie a ochrana prostředí“ o n-Mgr.  obor „Environmentální 
management" (EnMan). 
Návrh uvedli a představili VR děkan a zpracovatel Dr. Vosátka. V diskusi byly vzneseny 
následující připomínky: 
- spolupracovat při další přípravě s FSE UJEP, 
- přesně specifikovat podmínky pro přijetí ke studiu a požadavky na uchazeče s důrazem na 

prostupnost studia, 
- hod. dotace a názvy předmětů sladit mezi stávajícími a nově připravovanými st. obory, 
- soulad mezi profilem absolventa a skladbou předmětů má zásadní význam! 
- anotace a sylaby zestručnit, 
- dopracovat sylaby a doporučenou literaturu základní + doporučenou (např. 3+5 titulů), 
- doplnit zkušební okruhy ke SZZ, 
- témata DP zadávat v 1. semestru, 
- matematika III - obsah pro tento obor příliš rozsáhlý a obtížný - méně je více(!), 
- důsledně navazovat na stávající Bc. st. programy a obory, dbát na vazby mezi předměty, 
- personální zajištění výuky, pozor na přepočtené počty pedagogů, 
- věnovat pozornost úvazkům, publikační a vědecké aktivitě pedagogů, 



- správně vyplnit všechny tabulky pro AK, klást důraz na stručné a jasné vyjádření, kvalitu 
zpracovávaného materiálu. 

Závěr:   VR doporučuje dopracování předloženého materiálu na základě vznesených připomínek. 
 
2.3. Rozšíření st. programu “Ekologie a ochrana prostředí“ o n-Mgr.  obor „Environmentální 
geoinformatika" (EnGI). 
Návrh uvedli a představili VR děkan a zpracovatel Dr. Dolanský. V diskusi byly vzneseny 
následující připomínky: 
- hlasováním bylo rozhodnuto o pokračování přípravy navazujícího Mgr. studia oboru EnGI 

(11 hlasů pro), 
- připravenost tohoto oboru k akreditaci je lepší, 
- většina připomínek vznesených k oboru EnMan se vztahuje i k EnGI, 
- dopracovat profil absolventa a jeho uplatnění, 
- EnGI se na žádné VŠ v ČR nevyučuje - využít získaný náskok v přípravě! 
Závěr:    VR doporučuje dopracování předloženého materiálu na základě vznesených připomínek. 
 
2.4. Informace o přípravě doktorského studijního oboru "Analytická chemie životního 
prostředí".  
Návrh uvedli a představili VR děkan a zpracovatel Doc. Janoš. Je předpokládána spolupráce s 
PřF UJEP, VÚAnCh Ústí n.L. a ústavy AV ČR.  V tomto smyslu bylo jednáno s ÚJV a ÚAnCh v 
Řeži u Prahy. V této fázi přípravy je VR předkládán ideový námět, nikoliv detailně rozpracovaný 
studijní obor. V diskusi byly vzneseny následující připomínky: 
- jedná se o nejvyšší stupeň VŠ vzdělání, tomu odpovídají nároky na kvalifikaci pedagogů 

(Doc., Prof., Dr.Sc.). To je také důležité při výběru školitelů! 
- sestavit jmenovitě oborovou radu, předseda se volí, 
- je předpokládán individuální studijní plán u každého posluchače, 
- specifikovat předměty přijímacího řízení, 
- zařadit studium vybraných partií z matematicky, 
- požadovat po doktorandovi rešeršní a publikační aktivitu, účast na odborných konferencích, 

studijní pobyty nebo stáže, 
- u interních doktorandů počítat s pedagogickou povinností do 4 hod./týden, 
- rámcově stanovit témata disertačních prací 
- SZZ - stanovit 3 předměty profilující obor, 
- studium jazyků - 1. aktivně, 2. pasivně 
Závěr:   VR doporučuje pokračovat v přípravě.  
 
3. Příprava státních závěrečných zkoušek  
 
Na listopadové termíny SZZ je přihlášeno celkem 17 studentů. Děkanem byla jmenována 1 
zkušební komise z interních a externích pedagogů (viz doklad). Vlastní SZZ proběhnou ve dvou 
dnech 7. a 8. /11/2007. 
 
4. Různé 
 
Další body do jednání VR nebyly zařazeny. 
Děkan pozval členy VR na společný oběd. 
 
 
Zapsali: Ing. M.Richter, Ph.D., EUR ING, děkan 
  Doc. Ing. P.Janoš, CSc., proděkan pro vědu 
 
 


